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Abstract

        
Sonography and magnetic resonance imaging (MRI) are modern techniques that play a valuable additional role in the diagnosis of reactive arthritides and spondarthritides. Sonography easily detects structural changes in affected areas, such as joints, entheses, bursas, and tendons. The findings are reproducible and cost-saving. Using sonography, structural changes are detected earlier and more sensitively than by conventional radiography. Similarly, dynamic MRI can be of value for investigating the sacroiliac joint, affected in 30-40% of patients suffering from reactive arthritides and spondarthritides. MRI is an important tool, especially for the detection of early sacroiliitis. Rational use is imperative because this technique takes up much time and is expensive.


      
        
Zusammenfassung

        
Sonographie und Magnetresonanztomographie (MRT) stellen eine wertvolle Ergänzung in der Diagnostik der reaktiven Arthritiden und Spondarthritiden dar. Mit Hilfe der Sonographie lassen sich bei der reaktiven Arthritis häufig betroffene Strukturen, wie Gelenke, Enthesen, Bursen und Sehnen, einfach, reproduzierbar und kostengünstig darstellen, und zwar frühzeitiger und sensitiver als mit der konventionellen Radiologie. Gleiches gilt für die dynamische MRT des Sakroiliakalgelenkes, das im Rahmen einer Beteiligung des Achsenskelettes bei reaktiven Arthritiden und Spondarthritiden in 30-40% der Patienten betroffen sein kann. Hier kann die MRT eine wertvolle Hilfe für die Frühdiagnostik der Sakroilitis darstellen. Aufwand und Kosten des Verfahrens machen jedoch einen rationalen Einsatz unabdingbar.
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